
Uddannelsesudvalget

Til: Undervisningsministeren

Dato: 15. november 2010

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

UDU alm. del

Samrådsspørgsmål V
Ministeren udtalte til Berlingske Tidende 11/11-10 (Eliteidrætsklasser overle-
ver): "Jeg er meget tilfreds med, at man sætter fokus på talent i den danske
folkeskole, og dette er et eksempel på det. Jeg har ikke noget ønske om at gå
imod lokale ønsker. Skolerne kan sende dispensationsansøgninger ind, og så
vil jeg kigge med milde øjne på dem."
a. Skal det forstås sådan, at alle skoler generelt kan regne med at få dispensa-
tion til eliteforløb, der i dag bryder folkeskolelovens regler om, at folkeskolen
skal være åben for alle?
b. Ønsker ministeren heller ikke i forhold til fremtidige dispensationsansøgninger
at orientere folkeskoleforligskredsen forinden?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christine Antorini (S) og Pernille Vigsø
Bagge (SF).

På udvalgets vegne

Rasmus Jarlov
formand
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